
 

Geachte gemeenteraad, 
 
Bedankt voor deze mogelijkheid om in te spreken op het onderwerp Hoogspanningsmasten en de uitbreiding 
van het Hoogspanningsstation aan de Hessenweg. 
 
Mijn naam is Tineke Tolhoek en wijzelf zijn woonachting op de Hooislagen . Aan het einde van de weg is het 
Hoogspanningsstation van Tennet gelegen en de mast staat pal naast ons erf. Op deze locatie hebben wij een 
pluimveebedrijf waar wij dagelijks werken. Ook wonen op deze locatie, op nummer , onze zoon en 
schoondochter met onze kleinkinderen van 1 en 4 jaar. 
 
Door de verzwaring van de capaciteit van het Hoogspanningsstation en hierdoor de mogelijk toename met 
name van geluid en elektromagnetische straling zijn er bij ons zorgen ontstaan of wij hier nog veilig gezond 
oud kunnen worden. Maar ook voor onze kinderen en kleinkinderen willen wij dit borgen.  
 
Vanuit wetenschappelijke onderzoek lijkt er een verband te zijn tussen hoogspanningslijnen en de toename 
van kans op bloedkanker, leukemie, bij kinderen onder de 15 jaar. Dit wordt onderkend door het rijk en heeft 
hiervoor zelfs voorzorgbeleid opgesteld. Het onderzoek geeft aan dat in geval van een langdurige blootstelling 
aan straling rond bovengrondse hoogspanningslijnen mogelijk deze verhoogde kans op bloedkanker geeft. 
Ook zijn er aanwijzingen dat de kans op leukemie bij volwassenen groter is wanneer zij dicht bij bovengrondse 
hoogspanningslijnen wonen.  
Wij, onze kinderen en kleinkinderen spelen, slapen, werken en leven binnen- en buitenhuis. Onze woning ligt 
op 90 meter afstand van de hoogspanningskabels. Onze tuin en bedrijf waarin actief gewerkt wordt ligt op nog 
kortere afstand van de kabels. Zelf leven en werken we in de stallen pal naast de mast waarbij er ook sprake 
is van een langdurige blootstelling aan straling en mogelijk geluidstoename door de komst van dit station.  
 
In onze zienswijze hebben wij onze zorg verwoord of onze situatie, het woon- en leefklimaat binnen- en 
buitenhuis, verslechterd wordt door de verzwaring van de capaciteit in de kabels die langs onze woningen en 
bedrijf gaat. En zo ja, als deze verslechterd is, wat betekent dit dan voor ons, is het nog acceptabel om te 
wonen en te werken of lopen we hierdoor een risico? 
Simpel gezegd is het de vraag aan Tennet of wij straks een hogere kans hebben op leukemie en/of andere 
gezondheidsrisico’s.  
 
Afgelopen twee jaar zijn er verschillende bijeenkomsten geweest met Tennet en hebben wij geprobeerd 
antwoord op te krijgen op onze zorgen en vragen. Tot nu toe hebben wij dit antwoord nog niet ontvangen. We 
krijgen het gevoel er niet doorheen te komen en ondertussen dendert de trein verder. Dit is ook verwoordt in 
ons schrijven van 13 juni j.l.  
 
Tijdens de raadsvergadering van maandag horen we dat de gemeente de signalen over het 
communicatieproces met Tennet niet herkend en hierin wel goed overleg voert. Waarom is dat voor ons als 
directe buren dan niet het geval? 
Het is voor ons dan ook de vraag bij wie moeten we nu aankloppen als Tennet niet thuis geeft en onze eigen 
gemeente ons hiernaartoe verwijst? Dit zit ons namelijk erg hoog.  
 
Wij snappen dat Tennet een belangrijke rol vervult in de maatschappij. Ook zijn wij ons bewust van de 
noodzaak van de energietransitie en de netcongestie, ook als hiervoor aanpassingen gedaan moeten worden. 
Alleen krijgen wij nu het gevoel dat dit project door moet en zal gaan zonder antwoord te kunnen geven op 
onze zorgen en vragen. Waarom kan deze duidelijkheid ons niet gegeven worden? 
 
Voor ons zal dit project nog heel lang gaan spelen. Ook als mogelijk nieuwe opvolgers van Tennet bezig zullen 
gaan met de volgende uitbreiding, welke al is aangekondigd door Tennet mogelijk na 2030. Er wordt ook 
gesproken over andere ontwikkelingen in het gebied rondom onze woningen en het bedrijf zoals batterijopslag, 
uitbreiding van Hessenpoort door containerterminals en windmolens in Zwolle en Dalfsen. Van de week lazen 
we in de krant over een mestvergister die gaat komen. 
 
Zoals ook in de raad en krant benoemd wordt het bij ons straks “de Bermuda driehoek”. De ontwikkelingen 
komen en de mensen erachter die gaan. Maar wij wonen en werken hier mogelijk tussen een onzichtbare 
sluipmoordenaar welke elk moment kan toeslaan op ons, onze kinderen of onze kleinkinderen. 
 
Wij vragen u, om hierin als gezamenlijke overheden, verantwoordelijkheid te nemen door uit te zoeken of onze 
leefomgeving geen (blijvende) nadelige schade ondervindt voor nu en in de toekomst door deze ontwikkeling 
en onze gezondheid en veiligheid gewaarborgd kan worden.  
 
Hartelijk dank voor uw aandacht en betrokkenheid. 


